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تمجید وزیر ارتباطات دولت سیزدهم از آذری جهرمی
 وزیر ارتباطات گفت: من در گذشته قبل از اینکه وارد وزارت ارتباطات شوم، نسبت به بسیاری از مسائل انتقاد داشتم، اما زمانی که وارد شدم، دیدم
واقعا فرد قبلی که جای من نشسته بود، به بهترین شکل ممکن برخی از موضوعات را مدیریت کرده است. شاید اگر من در آن وضعیت زمانی قرار داشتم

شاید میتوانستم ۲۰ درصد تصمیم بهتری بگیرم.

به گزارش خبرنگاران گروه علم و فناوری  گزارش خبر،زیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه تنها راه نجات کشور، استفاده از فناوری اطلاعات است،
گفت: ما بههیچ وجه بدنبال مسدودسازی و محدودیت فضای مجازی نیستیم و نگاههای تنگنظرانه به این حوزه نداریم.

«عیسی زارعپور» در جشنواره پژوهش و فناوری که با حضور وزیر نیرو، معاون فناوری و نوآوری وزارت علوم و تحقیقات، در دانشگاه علم و صنعت ایران
برگزار شد، درباره برنامه چهار سال آینده وزارت ارتباطات افزود: یکی از اصلیترین برنامههای ما رشد صنعت فضایی کشور است و شاهد اتفاقات خوبی
در آینده خواهیم بود. در حوزه ارتباطات ما بدنبال استفاده حداکثری از فناوری اطلاعات برای حل مشکلات کشور هستیم. اکنون فناوری اطلاعات تمام

زندگی بشر را دربرگرفته و آن را متحول کرده است و حکمرانی در این فضا اتفاق میافتد.
وی با بیان اینکه رویکرد دولت سیزدهم استفاده حداکثری از فناوری است، تاکید کرد: ما بههیچ وجه به دنبال مسدودسازی و محدودیت فضای مجازی
نیستیم و نگاههای تنگنظرانه به این حوزه نداریم. اعتقاد ما این است که تنها راه نجات کشور، استفاده از فناوری و خصوصا فناوری اطلاعات است که

میتواند همه بخشها را متحول کند. ما ظرفیتهای زیادی در این حوزه داریم که با حضور جوانان میتوانیم آن را افزایش دهیم.
عضو کابینه سیزدهم راهبرد اصلی وزارت ارتباطات را شبکه ملی اطلاعات عنوان کرد و افزود: این شبکه دارای دو بال اصلی است؛ بال نخست آن ایجاد
یک شبکه پرسرعت مبتنی بر فیبرنوری در همه کشور است که فیبر نوری را تا در منازل مردم ببریم. تحقق این هدف نیاز به عزم ملی دارد. در این بخش

ما برای بومیسازی تجهیزات دست یاری به سمت دانشگاهها و شرکتهای دانش بنیان دراز میکنیم.
زارعپور ادامه داد: با توجه به تحریمهایی که وجود داشته در دو سال اخیر اتفاقات خوبی در این زمینه رقم خورده است. دوستان تهدید تحریم را به
فرصت تبدیل کردند و بسیاری از محصولات پیشرفته مثل صنعت ماهواره بومی شده است و قابلیت رقابت با کشورهای دیگر را دارد. البته در برخی

حوزهها ما نیاز به بومیسازی داریم که دانشگاهها و شرکتها میتوانند به ما کمک کنند.
وزیر ارتباطات افزود: بال دیگر شبکه ملی اطلاعات، «خدمات» است. در نظر داریم در ۳ حوزه خدماتی را برای مردم فراهم خواهیم کرد. مورد اول تحقق
پنجره ملی خدمات دولت الکترونیک خواهیم بود تا به واسطه آن تمام خدمات الکترونیک ارائه شده از سوی دولت با یک بار احراز هویت در دسترس
مردم قرار بگیرد. حوزه دیگر خدمات عمومی کشور مانند حمل و نقل و خرید و فروش اینترنتی است که آن نیز باید با یکبار احراز هویت در دسترس

مردم باشد.
زارعپور افزود: گام بعدی ارائه خدمات پایه شبکه مانند ایجاد پیامرسان و موتور جستجو است که باید در قالب اپراتورهای خدماترسان مانند
اپراتورهای ارتباطی به مردم خدمترسانی کنند. مورد دیگر نیز امنیت شبکه است که پاشنه آشیل تمام حوزه فناوری است که در این زمینه نیز

ظرفیتهای بسیار خوبی در کشور داریم. در هر سه حوزه، دانشگاه میتواند نقش کلیدی ایفا کند.
وی دانشگاه را خانه اول خود توصیف کرد و با تبریک هفته پژوهش تصریح کرد: بارها درباره عدم ارتباط صنعت و دانشگاه و مشکلاتی که از این جهت
پیش میآید، صحبت شده است. درد اینجاست که دانشگاه نتوانسته نقش حلال مشکلات کشور را ایفا کند. من درد اصلی را در رویکرد «مقاله محوری»

میبینم که حتی به واحدهای پژوهشی که در دستگاههای تابع وجود دارد نیز سرایت کرده است.
وی تاکید کرد: ما در وزارت ارتباطات یک پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات داریم. به جای اینکه این پژوهشگاه مسائل وزارت ارتباطات را حل کند،

پژوهشگران آن به دنبال مقاله و ارتقا خود هستند؛ از نظر من این یک آسیب جدی است که باید آن را حل کرد.
زارع پور تصریح کرد: بعد از مدتی متوجه شدم که این پژوهشگاه مشکلات بودجهای دارد و به همین دلیل به دنبال کارهای پروژهای است. با این
وضعیت نمیتوان کار را اداره کرد، اعتقاد من این است که پژوهشگاه، دانشگاه و جامعه نخبگانی باید پیشران حل مشکلات و مسائل کشور باشند. برای
حل این مساله رییس پژوهشکده ارتباطات را به عنوان عضو غیر موظف هیات مدیره شرکت زیرساخت منصوب کردم تا مشکلات زیرساختی کشور را از
پژوهشگاه به زیرساخت برده و آن را حل کند. در غیر این صورت داشتن پژوهشگاه به چه درد میخورد؟ پژوهشگاه باید بتواند به مدیر اجرایی ایدههای

خلاقانه بدهد. اگر ما در حوزه فناوری اطلاعات یک دیدهبان شبانهروزی نداشته باشیم، از اتفاقات این حوزه جا میمانیم.
وزیر ارتباطات با تاکید بر اینکه آروز دارم روزی فرا برسد که در آمارها، بتوانیم به مشکلاتی اشاره کنیم که دانشگاه توانسته آنها را حل کند، تاکید کرد: تا
زمانی که ارتباط سازمانی بین دانشگاه و صنعت شکل نگیرد مشکلات سر جای خود باقی خواهند ماند. امیدواریم روزی برسد که دانشگاهیان وارد

دستگاهها شوند و جنس مشکلات را از نزدیک ببینند، از دور نسخه پیچیدن مشکلات را حل نمیکند.
وزیر ارتباطات تصریح کرد: من در گذشته قبل از اینکه وارد وزارت ارتباطات شوم، نسبت به بسیاری از مسائل انتقاد داشتم، اما زمانی که وارد شدم، دیدم
واقعا فرد قبلی که جای من نشسته بود، به بهترین شکل ممکن برخی از موضوعات را مدیریت کرده است. شاید اگر من در آن وضعیت زمانی قرار داشتم
شاید میتوانستم ۲۰ درصد تصمیم بهتری بگیرم. موضوعات پژوهشی نیز به همین صورت است. زمانی که در محیطی قرار داشته باشی که ارتباطی با
حوزه اجرا ندارد، باید کاری انجام داد که در نهایت تبدیل به یک کتابچه در کتابخانه میشود. از نظر من پژوهشی برای مملکت گرهگشاست که به دنبال

خود خلق ثروت، فناوری و اشتغال داشته باشد و نیاز روز مملکت را رفع کند.
زارعپور افزود: امروز از مرکز ماهواره دانشگاه علم و صنعت بازدید کردیم، انشاالله به زودی اتفاقات خوبی را در این حوزه شاهد خواهیم بود. از نزدیک
میبینیم که در این زمینه کار پژوهشی صورت گرفته و نیازهای مهم کشور در حوزه پیشرفته و به روز صنعت فضایی، نیز مرتفع شده است و اکنون به
نقاط غرور آفرینی رسیدهایم و پیشرفت در صنعت فضایی جزو بهترین مسائلی است که به آن دست پیدا کردهایم. رئیس جمهوری نیز پس از ۱۰ سال،

بازدید مفصلی از حوزه فضایی کشور داشتند و گفتند «سر ریز فناوریهای فضایی باید در حوزههای دیگر وارد شود». این حرف بسیار مهمی است.
وی افزود: این امکان وجود دارد که در کنار تولید مقاله در بحث پژوهشی بتوانیم نیازهای کشور را نیز مرتفع کنیم. این طور نباشد که تمام وقت نخبگان



صرف مقاله محوری شود. نیاز روز مملکت ممکن است مسالهای باشد که دانشجوی ارشد بتواند برای آن پایان نامه بنویسد و مشکل را حل کند، اما از
دل آن مقالهای بیرون نیاید.


